

中文社会科学引文索引 (CSSCI) 来源期刊 (语言学类)

华文教学与研究

TCSOL Studies 



第 2 期

2020年 (总第78期)

ISSN 1674/8174 CN44-1669/G4

万方数据

目 录

创建语义分析为主的汉语语法国际教学新体系	邵敬敏 (1)
语用为纲教学体系的逆向设计——以华语二语教学为例	吴伟平 (6)
聚焦大华语	
以国际视野、全球眼光思考华语和华语教学	
——序周清海教授《语言选择与语文教育》	陆俭明 (18)
南洋华侨早期国语推广刍议	李计伟 (21)
马来西亚华语语法的三维分析框架——以有标差比句为例	王晓梅 (31)
第二语言词汇知识的构成与发展	邢红兵 (39)
基于礼貌策略的中美汉语教材指令语对比研究	陈楠, 周小兵 (47)
华文水平测试词汇大纲研制的理念与程序	王洁 (55)
《国际汉语教师证书》考试的效度研究	张洁, 李亚男 (64)
近三十年对外汉语文化大纲研究述评	赵炜 (71)
“X+是”的词法化与词汇化	蔡象丽 (78)
“有X”“无X”构词不对称及其认知成因	李侠 (86)
消息	(封三)

[期刊基本参数]

CN44-1669/G4*2001*q*A4*96*zh + en*P* ¥ 12.00*1000*12*2020-06

本期执行编辑：张耀文

Contents

Establishing a New System of International Teaching of Chinese Grammar Oriented to Semantic Analysis	Shao Jingmin (1)
A Pragmatic Approach in CSL Teaching: Reverse Design	Wu Weiping (6)
Focusing on Global Chinese	
Global Perspectives on Chinese Language and Its Teaching: A Preface to <i>Language Selection and Education</i> by Zhou Qinghai	Lu Jianming (18)
On the Promotion of Mandarin Chinese in Early Nanyang.....	Li Jiwei (21)
A 3D Model for Malaysian Chinese Grammar: Taking the Marked Comparative Structure as An Example	Wang Xiaomei (31)
The Formation and Development of the Second Language Lexical Knowledge	Xing Hongbing (39)
A Courtesy-based Comparative Study of Directives in Textbooks of Chinese in China and America	Chen Nan, Zhou Xiaobing (47)
Chinese Vocabulary Outline of Heritage Chinese Language Proficiency Test.....	Wang Jie (55)
A Validity Research of Certificate Examination for Teachers of Chinese Speakers of Other Language	Zhang Jie, Li Yanan (64)
A Review of the Researches on Culture Syllable in Teaching Chinese as a Foreign Language in the Past Thirty Years	Zhao Wei (71)
The Morphologization and Lexicalization of “X+shi (是)”	Cai Xiangli (78)
Asymmetry of Word Formation in “you (有) +X” and “wu (无) + X” and Its Cognitive Causes	Li Xia (86)
News in Brief	(inside back cover)